
 

Zápis ze schůze POO ČSV Znojmo, která se konala ve čtvrtek 15. února 2024 v 16.00 hod v kanceláři ve 

Znojmě 

Přítomni: Příkazský, Chmelík, Illek, Kauer, Texl 

Omluveni: Pavelková, Antl 

 

Program:   

1) zúřadování vzorků měli na vyšetření varroázy x SVÚ Jihlava 

2) zúřadování vzorků měli na MVP (výsledky?) 

3) objednávka léčiva na jarní ošetření včelstev 

4) výroční členské schůze jednotlivých ZO 

5) k výplatě dotace 1. D 

6) příprava výroční schůze okresní organizace ČSV 

   ( místo, program, účastníci, občerstvení, zprávy) 

7) Příspěvky ZO na činnost Okresní organizace 

8) Zájezd Ostrava 

8) Diskuze, závěr (zřízení účtu u MMB, léčivo M 1 Aer) 

Ad1) Vzorky měli na vyšetření varroázy z jednotlivých ZO byly shromážděny ve včelařské prodejně v Příměticích 

a následně odvezeny kurýrem do SVÚ Jihlava. ZO Jaroslavice dodá vzorky samostatně na Inspektorát KVS do 

Přímětic. Aktuálně již ZO obdržely výsledky vyšetření. Povinnost přeléčit stanoviště, kde byl nález v měli víc jak 3 

roztoči na včelstvo, stále trvá. Protože aktuálně nastaly problémy s lečivem M 1Aer určenému k nátěru 

zavíčkovaného plodu, lze použít alternativu v podobě Varromedu (pokap) a Formidolu (41 mg popř. 81 mg). 

Pokud chtějí jednotlivé ZO zajistit uvedené léčivo, provedou objednávku v CISu a to do 25.2.2024. 

Ad2) V současné době rozesílá laboratoř Agro-la J. Hradec výsledky vyšetření včelstev na mor včelího plodu 

jednotlivým spolkům. Kromě plošného vyšetření v 6 ZO našeho okresu jsme zajistili i vyšetření 56 vzorků 

zájemcům z ostatních ZO. Vyšetření je hrazeno z grantu JMK. Výsledky vyšetření vzorků z našeho okresu jsou 

negativní, tedy bez nálezu spor MVP. Závad v dodaných vzorcích bylo minimum, vzorky odmítnuté laboratoří lze 

dodatečně nahradit novými, což se pokusíme zajistit, abychom využili nasmlouvaný počet vzorků. Zbylé vzorky se 

zavázaly využít ZO Višňové a ZO Znojmo. O výsledcích vyšetření musí ZO informovat své členy, aby byl smysl 

této akce naplněn. Protokol z vyšetření má platnost do konce roku 2024 a negativní nález MVP opravňuje včelaře 

k přesunu včelstev. 

Ad3) Objednávka léčiva na jarní ošetření včelstev proti varroáze – viz bod 1). 

Ad4) V současné době probíhají výroční členské schůze v jednotlivých ZO. Připomínáme, že je žádoucí věnovat 

prostor diskusi o zdravotním stavu včelstev, neboť i letošní zima je zatížena nadměrnými úhyny včelstev. V CISu 

lze najít aktuální nabídku léčebných prostředků proti varroáze, s kterou je užitečné pracovat při sestavování 

objednávky na letošní letní a podzimní ošetření. Termín zadání objednávek za jednotlivé ZO je předběžně 

1.4.2024, bude upřesněno na výroční členské schůzi OO ČSV Znojmo v březnu 2024. 

Ad5) V průběhu ledna 2024 vyplácely jednotlivé ZO dotaci 1.D za rok 2023. Výplata proběhla vesměs na účty 

včelařů, byla v poloviční výši oproti roku 2022. Vyúčtování této dotace měly ZO povinnost provést do konce ledna 

2024 a to prostřednictvím CISu. Finanční náklady na administraci dotace 1. D zůstaly v Praze. Jako kompenzaci 

této skutečnosti obdržely spolky 20 Kč na člena. 

Ad6) Proběhla příprava programu výroční schůze VOO ČSV Znojmo. Schůze se bude konat v 2. polovině března 

(termín včas upřesníme) v kanceláři ve Znojmě a to ve všední den odpoledne. Členové POO byly vyzváni 

k sestavení jednotlivých zpráv za rok 2023 a vlastnímu zajištění schůze. 

Ad7) Příspěvek na činnost okresní organizace ČSV z odvedených členských příspěvků je nyní stanoven na 25 Kč 

na člena, což představuje pouze polovinu částky, kterou jsme v minulých letech obdrželi. Protože se jedná o 

jediný příjem za celý rok (OO nemá možnost požádat o příspěvek obce, jak je tomu u ZO), je jediným řešením  

potřebné finanční prostředky získat z rozpočtu jednotlivých ZO. Abychom byli schopni dostát všem finančním 

závazkům v průběhu roku, jednalo by se o příspěvek ZO na činnost OO ve výši 15 – 17 Kč na člena. Tento návrh 

příspěvku je nutné projednat na výročních schůzích ZO a následně schválit na výroční schůzi VOO. Případné 



alternativní návrhy budou brány v potaz. V souvislosti s tím se VOO zaváže, že se svěřenými prostředky bude 

nakládat maximálně hospodárně. 

Ad8) Pokročilo se v přípravě včelařského zájezdu na výstavu do Ostravy 16.3.2024. Aktuálně máme 36 

přihlášených a věříme, že kapacita autobusu (57 míst) bude maximálně využitá. Přihlášení účastníci budou 

vyzvání k úhradě cestovného (450 Kč/osobu) a obdrží informace o programu, časech nástupu na jednotlivých 

zastávkách. Veškeré přihlášky a dotazy související s touto akcí jsou směrovány na Petra Příkazského, který 

požádá JMK o možnou dotaci na částečné pokrytí nákladů na tuto akci. Miroslav Kauer byl pověřen přesvědčivým 

způsobem informovat nakupující ve včelařské prodejně o užitečnosti a atraktivitě tohoto zájezdu. 

Ad9) Okresní organizace si zřídila bankovní účet u Moneta MB a v následujících dnech zástupci OO zruší 

původní účet u ČSOB. Smyslem těchto opatření je snížit náklady spojené s vedením účtu na minimum. 

Na výzvu vrátit zásobu léčiva  M1 Aer zareagovalo jen pár včelařů, takže nebylo nutné organizovat případné 

odeslání problémového léčiva do VÚVč Dol. 

 

                                                                                                           Zapsal František Texl      


